
Záp i s č. 01/2017
z jednání výboru TJ Kotva Braník

Přítomni: Láďa Sova, Michal Přibyl, Petr Laník, Petr Plašil, Ivan Sochor, Jirka
Vojta

Omluveni: Filip Jančar

0 /Zápis VTJ schválil zápis VTJ č. 18/2016.

A/ Ubytovna a Autokemp

1/18 VTJ je informován každodenně o tržbách ubytovny a kempu elektronickým přístupem
do systému rezervací, účtů i EET. Kdo má zájem o loděnici může do toho nahlížet.

B/ Ekonomické informace

1/1 VTJ vyhlašuje inventury majetku k 31.12.2016, komise Plašil, Vojta, Sova. Dílčí
inventarizační komise budou ustanoveny jen pro Valšovky a TOM. VTJ žádá VOLT a
VTOM o ustanovení dílčích inventarizačních komisí.

C/ Ostatní

2/1 VTJ oznamuje, že úřední hodiny v kanceláři VTJ jsou následující:
Pondělí  16:30 – 18:00, Čtvrtek    9:00 – 17:00

D/ Oddíly

2/11 VTJ prodlužuje termín kontroly umístění lodí na krakorcích a obsazení skříněk v
boxech do 1.2.2017. VTJ žádá o potvrzení každé lodě a skřínky v boxech na mail
fikus@volny.cz. Poté budou špatně uložené lodě přemístěny do kotelny a
nezaplacené skřínky budou otevřeny. Zároveň VTJ upozorňuje, že na krakorci mohou
být max. 2 lodě, z toho min. 1 kajak nebo singlovka (K1, C1).

3/1 VTJ odsouhlasil odpoveď na otevřený dopis výboru oddílu peší turistiky. Odpoveď je
v příloze zápisu VTJ 01/2007.

4/1 VTJ stanovuje termín konference na 27.březen 2017 od 18.00. Žádáme výbory o
seznam navržených delegátů.

5/1 K zápisu VOPT číslo 10/2016

VTJ rezervuje Klubovnu pro členskou schůzi OPT v termínu 13.2. od 17:30

K ozvučení je zprovozněn nový rek ( skříň) u dělících dveří a propojen s rekem (
skříní) v trenažérovně (klubovně). Připojení je možné přes notebook i flash disk a
zvuk je napojen na stávající repro soustavu. Mikrofon je v reku v trenažérovně. Stačí
jen přijít a připojit se.

6/1 K zápisu VOVT číslo 10/2016



VTJ rezervuje Klubovnu pro členskou schůzi OVT v termínu 27.2 od 18:00

Ozvučení si zajišťují oddíly, klíče jsou na recepci

7/1 Vzhledem k nárůstu počtu členů a změnou správce ubytování v loňském roce
žádáme členy, aby nosili průkazky člena TJ, která může být při půjčování klíčů na

recepci vyžadována.

Příští schůze VTJ bude 23.1. 2017 od 18:30 a následující 6.2.2017

Zapsal: Michal Přibyl Schválil: Petr Laník



OTEVŘENÝ DOPIS VÝBORU ODDÍLU PĚŠÍ TURISTIKY TJ KOTVA BRANÍK 
 
Vážení členové výboru TJ KOTVA BRANÍK, 

pod tlakem narůstajících problémů a na žádost seniorů našeho oddílu jsme rozhodli obrátit se na Vás 
formou tohoto otevřeného dopisu. 

Výbor OPT obdržel 3.12.2016 stížnost 22 účastníků schůzky seniorů dne 30.11.2016, která je 
nedílnou položkou podzimní části plánu. Toto pravidelné setkání se koná v loděnici každoročně 
poslední podzimní středu a její náplní je vyhodnocení a posouzení úspěšnosti jednotlivých 
uskutečněných akcí. V letošním roce poprvé za trvání činnosti OPT došlo k vyhoštění z naší tradiční 
klubovny s tím, že jsou tam umístěny postele pro přespávání "nějakých" nocležníků. Tento záměr o 
využití klubovny nebyl nikomu z OPT oznámen, přestože požadavek na uvolnění kuchyňky (klubovna 
OPT) byl uplatněn v Zápisu č.9/2016, bod 52/16 z jednání výboru OPT ze dne 7.11.2016 a potvrzen v 
Zápisu č.17/2016, bod 4/17 z jednání výboru TJ Kotva Braník dne 14.11.2016 (v tomto zápisu bylo 
chybně citováno označení bodu 56/16 místo správného 52/16). O skutečnosti, že nebudeme moci 
využít klubovnu OPT, jsme se dozvěděli pouze náhodou čtyři dny před plánovanou akcí seniorů.  To 
nám velmi zkomplikovalo situaci i s ohledem na to, že ve stejném termínu byla plánována zároveň 
schůzka jubilantů "kulaťáků".  Setkání mohlo nouzově proběhnout pouze v málo vyhovujícím prostoru 
restaurace, díky jednání seniorů a ochotě personálu. 

Tento případ obsazení klubovny OPT není ojedinělý, což dokládají předcházející zkušenosti z konání 
posledních tří schůzí VOPT, které probíhají pravidelně první pondělí v měsíci. V říjnu jsme se do naší 
klubovny vůbec nedostali, o této situaci jsme informovali v Zápisu č.8/2016, bod 47/17 z jednání 
výboru OPT ze dne 3.10.2016, výbor TJ reagoval v Zápisu č.15/2016, bod 6/15 z jednání výboru TJ 
Kotva Braník dne 10.10.2016 textem "Omlouváme se, ale došlo k administrativní chybě. Příště 
budeme informovat". Nicméně v listopadu se po důrazné urgenci schůze OPT sice v "kuchyňce" 
konala, ale až po donesení židlí a v přítomností dvou ne příliš čistých pelechů, což svědčilo o tom, že 
se klubovna i nadále užívá jako ubytovací prostor. Tuto domněnku také plně potvrdila skutečnost z 
nemožnosti uskutečnit schůzku seniorů OPT dne 30.11.2016, popsaná výše. O pokračujícím 
obsazování klubovny svědčí i poznatky z poslední doby. Na schůzi výboru OPT dne 5.12.2016 po 
urgentní žádosti předsedy OPT na předsedu TJ byly sice "pelechy" vyklizeny a nastěhovány židle (byť 
v nedostatečném počtu), ale lednička a skříňky kuchyňské linky byly naplněné osobními věcmi, což 
znovu podalo důkaz o přebývání "nějakého" nocležníka. Podle zjištění dne 12.12.2016 se skutečně 
potvrdilo, že klubovna je opět provozována jako noclehárna,i když válenda i osobní věci jsou údajně 
připraveny k vystěhování. Musíme konstatovat, že přitom nevíme, kdo je v současné době za 
ubytování v TJ KOTVA Braník zodpovědný. Byli bychom rádi, aby nám příkazy k užívání klubovny 
OPT nedávala pro nás neznámá osoba.  

Dále jsme se dozvěděli, že klubovna má být probourána a spojena s vedlejší kanceláří  
a tím de facto zrušena. Rádi bychom připomněli, že OPT je řádným členem TJ KOTVA.  
V letošním roce jsme důstojně oslavili 90. výročí založení TJ KOTVA Braník a současně 60. výročí 
vzniku Oddílu pěší turistiky, působícího jako samostatný oddíl v rámci TJ KOTVA, do něhož přešli 
především starší členové zejména z řad vodáků, kteří chtěli nadále pokračovat ve svých sportovních 
aktivitách, ale jejich zdravotní stav a věk jim už dovoloval jen sporadicky sednout do lodi, případně jim 
to neumožnil vůbec. Tito členové v minulosti věnovali svému klubu jednak mnoho brigádnických hodin 
a v poměrně velkém počtu se podíleli na správě a řízení oddílů a TJ v dobrovolných funkcích. V OPT 
jsou tak organizováni dlouhodobí a řádně platící členové, kteří si určitě nezaslouží zmiňované jednání 
a přehlížení. Pro jejich činnost je důležitou spojnicí právě klubovna.  

Obecně se tedy situace a postavení člena TJ, nejen oddílu OPT, v loděnici zhoršuje. Členské zázemí 
je postupně „otesáváno“ ve jménu ubytovacích kapacit a jiných pronájmů (šatny, oddílové klubovny), 
velká klubovna, která vždy sloužila jen členům TJ, přestala existovat a máme trenažerovnu sloužící 
cizím sportovcům!!! Tato situace je důvodem, proč si stále větší počet členů OPT klade otázky: „proč 
jsme členy TJ Kotva, proč zde platíme příspěvky, když tu nakonec nemůžeme ani do své klubovny?“ 

S politováním musíme konstatovat, že ve vztahu OPT a VTJ existují kromě kauzy „klubovna“ i další 
skutečnosti, které nás zneklidňují, a to v oblasti účetnictví. Na OPT byly v letošním roce účtovány 
náklady bez vědomí a bez podpisu odpovědného člena VOPT, viz dlouhodobě se vlekoucí problém 
s částkou 1.600,-Kč za občerstvení na neexistující „akci“ OPT z restaurace v Kotvě. Občerstvení jsme 
si neobjednali ani nespotřebovali, žádnou akci jsme v uvedených termínech v loděnici nepořádali, 
přesto již několik měsíců bez úspěchu jednáme o nápravě. 

 



Domníváme se, že tento stav je důsledkem „informačního prázdna“, které panuje ve vztahu VTJ 
k oddílům. Oddíly nejsou informovány o stavu financí, investičních akcí, nedostávají pravidelné 
čtvrtletní přehledy o hospodaření, jak bývalo samozřejmostí. Zápisy z jednání VTJ jsou zcela 
bezobsažné, komunikace VTJ se členy je nulová, naopak není zájem komunikovat ze strany VTJ. 
Veškerá komunikace se zúžila jen na elektronickou formu, avšak nemalá část členů je zcela mimo, ať 
již z důvodů subjektivních nebo formálních. Příkladem je letošní konferencí avizovaná změna Stanov 
TJ, jejíž návrh je uložen kdesi na Googlu, avšak přístupová hesla nikdo nezná!!! 

 

Odvoláváme se na výše uvedené závažné skutečnosti, které vyvolávají pochybnosti nad řízením a 
fungováním provozu v TJ Kotva a požadujeme: 

• Omluvu za jednání ze strany VTJ v kauze „klubovna OPT“ ze dne 30.11.2016 

• Vyjmout oddílovou klubovnu OPT z ubytovacích kapacit, a to bez výjimky 

• Zveřejnit systém provozování ubytovacích služeb včetně struktury řízení a odpovědnosti 

• Zveřejnit postoj a budoucí záměry VTJ ve vztahu k OPT 

 

 

 

 

Praha, 15. 12. 2016 

 

 

 

 

Za VOPT TJ Kotva Braník: Václav Pešata, předseda oddílu 

                                           Jakub Šťastný, místopředseda oddílu 

                                           Miloš Svatý, místopředseda oddílu 

                                           Pavla Svobodová, propagace, cvičitel 

 

 

 

Příloha: Stížnost 22 účastníků společenské akce OPT ze dne 30. 11. 2016 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Dovolujeme si Vám zaslat stížnost na jednání výboru TJ Kotva Braník. 

 

Senioři OPT mají plán výletů, který je součástí plánů akcí OPT. Poslední položkou našeho plánu je 

setkání účastníků pravidelně poslední podzimní a poslední jarní středu v loděnici, jako součást 

vyhodnocení a úspěšnosti jednotlivých uskutečněných akcí.  

 

 

V letošním roce poprvé za trvání činnosti OPT došlo k vyhoštění z naší tradiční klubovny s tím, že jsou 

tam umístěny postele pro přespávání "nějakých" nocležníků. Tento záměr o využití klubovny nebyl 

nikomu z OPT oznámen, přestože požadavek na uvolnění kuchyňky (klubovna OPT) byl dán zápisem 

jednání výboru OPT 7. 11. 2016.  Není nám známo, zda se jedná o záměr výboru, nebo něčí 

soukromou aktivitu a zda je využití těchto prostor nějak zpoplatněno. 

 

O této skutečnosti jsme se dozvěděli pouze náhodou čtyři dny před plánovanou akcí seniorů.  To nám 

velmi zkomplikovalo situaci i s ohledem na to, že ve stejném termínu byla plánována zároveň schůzka 

jubilantů "kulaťáků".  Setkání mohlo nouzově proběhnout pouze v málo vyhovujícím prostoru 

restaurace, díky jednání seniorů a ochotě personálu. 

 

Zdůrazňujeme, že všichni účastníci plánovaných akcí jsou dlouhodobými a řádně platícími členy 

oddílu pěší turistiky a nezaslouží si takovéto jednání - přehlížení. 

 

S tímto dopisem souhlasí všech 22 účastníků schůzky seniorů ze dne 30. 11. 2016. 

 

                                                                                              Garant schůzky seniorů  "středáků "     Havelka 

 
 
 



Ahoj,

začnu asi informaci, která (což s politováním konstatuji) nebyla doposud oficiálně předána. Správně
se měla objevit již v říjnovém zápisu VTJ. Manželé Peterovi podali ke konci září výpověď, museli jsme
tedy urgentně řešit zajištění ubytovacích služeb. Podařilo se nám nakonec dohodnout se
s pronájemkyní restaurace Hanou Pazderovou, že nám rovněž zajisti ubytovací služby a vydávání
klíčů členům TJ. Od října je tedy za ubytovací služby zodpovědná paní Hana Pazderova.

Co se týče obsazování kuchyňky, respektive jejího využívání jako ubytovací kapacity, docházelo
k němu již za pana Petery. Vzhledem k tomu, že v letošním roce již nemáme polštář vyplacené
pojistky, jsme nuceni využívat všech ekonomických možností, které budou mít za výsledek ziskové
hospodaření TJ. Pokud tedy nechceme přistupovat k navýšení příspěvků, jsme nuceni občas využívat i
kuchyňky jako ubytovací kapacity.

Ano, je chybou VTJ, že i přes odsouhlasení využití kuchyňky pro akci seniorů (potažmo schůzí VOVT),
nedošlo v poslední době k zápisu do tabulky vedoucí ubytování a kuchyňka tak nebyla řádně
připravena a uklizena pro danou akci. Tímto bychom se chtěli seniorům OPT jménem VTJ omluvit.
Navíc byla ve stejný den zorganizována schůzka Kulaťáků. Této kolizi mohl rovněž VTJ při důkladnější
kontrole termínů zamezit. Na druhou stranu se nedomníváme, že by restaurace byla nevhodným
místem pro uspořádání takové schůzky, naopak se domníváme, že prostředí restaurace je v současné
době přívětivější než zmíněná kuchyňka. Navíc není problémem pro pořádání podobných akcí
domluvit s nájemcem restaurace uzavřenou společnost.

Co se týče termínu nocležník, byl vždy v kuchyňce ubytovaný řádně evidovaný a platící návštěvník.

Ano, je pravda, že uvažujeme o probourání a spojení kuchyňky se zázemím kanceláře, ale informace o
jejím zrušení je mylná. Naopak chceme kuchyňku zvětšit a pokud nám to ekonomické výsledky
dovolí, i ji zcela vyjmout z ubytovacích kapacit, aby nedocházelo k situacím, které byly na počátku
Otevřeného dopisu OPT. Zároveň je tato možnost ve fázi uváh a předem bude konzultována
především s oddílem OPT.

Ano, jsme bohužel nuceni se ohlížet na ekonomicke výsledky. I z toho důvodu je část restaurace
(velké klubovny) pronajímána externímu oddílu veslařů jako trenažérovna. Myslím si, že při pečlivém
vedení požadavků na využití velké klubovny není problémem trenažérovnu vždy včas vyklidit. Byla by
však asi škoda ji při současném využití členy TJ ve zbývajícím čase nechat prázdnou, místo jejího
ekonomického využití.

Co se týče nesprávně účtované částky 1600,- Kč, musím říci, že o tomto problému slyším prvně
teprve z tohoto dopisu a nikdo s VTJ několik měsíců již o nápravě nejedná.

Ano, máme tu jakési informační prázdno, o čemž již svědčí fakt, že dopis nebyl adresován mně, jako
předsedovi TJ, zatímco jiní členové VTJ ho obdrželi.

Přístupy na dokumenty Googlu byly po urgenci v říjnu znovu zaslány všem členům výborů
jednotlivých oddílů s tím, že pokud bude mít někdo problém s přístupem, může mne přímo
kontaktovat na mém emailu (viz zápis VTJ č.15), nikdo však této moznosti nevyužil. Google
dokumenty používáme z důvodu usnadnění práce, zejména pokud nejsme schopni zrovna být osobně
přítomni v loděnici. Chápeme však, že zejména pro starší členy TJ je využívání těchto technologii
mnohem složitější. Od nového roku budeme proto 1x měsíčně zasílat členům výborů jednotlivých
oddílů přehled příjmů a výdajů. Dále se v zápisech VTJ budou objevovat všechny významnější
investice.



Problémy s čtvrtletními přehledy hospodaření řešíme stejně jako oddíly. Pokud nedojde v prvním
čtvrtletí roku 2017 k nápravě, budeme nuceni hledat novou účetní.

Nedomníváme se, že by VTJ neměl zájem komunikovat se členy TJ. VTJ naopak jakékoliv podněty od
členů TJ vítá, pokud bude zájem, může se kdokoliv z členů TJ zúčastnit schůze VTJ jako host a vznést
svoje požadavky, případně je zaslat elektronickou poštou.

Pokud se členům TJ zdají zápisy VTJ bezobsažné, rádi si necháme poradit, jak je učinit obsažnými.

Nevím, které skutečnosti vyvolávají pochybnosti nad řízením a fungováním provozu TJ. Pokud mezi
členy existuje někdo, kdo by se ve svém volném čase a zdarma chtěl opravdu podílet na chodu TJ,
rádi ho jako člena VTJ uvítáme.

Nicméně

VTJ se omlouvá seniorům OPT, že na předem avizované datum 30. 11. 2016 nebyla připravena
kuchyňka pro uskutečnění jejich závěrečného setkaní.

VTJ rozšířenou kuchyňku zcela vyjme z ubytovacích kapacit, pokud to dovolí ekonomické výsledky.

Systém provozování ubytovacích služeb je stejný jako v předcházejících letech, za ubytovací služby je
od 1. 10. 2016 zodpovědná paní Hana Pazderova. Zajištění chodu ubytovaní je zcela v její kompetenci
a je kontrolováno VTJ.

VTJ si váží členství všech členů OPT v TJ. Uvědomujeme si, že zejména zasloužilí členové TJ zasluhují
uznání za svoji dlouholetou činnost. Osobně mám k pěší turistice blízko, budu se tedy snažit, aby se
členové OPT cítili jako plnohodnotní členové TJ.

Petr Laník, předseda TJ


